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什么是GPSR

1）GPSR法律规定

General Product Safety Regulation
REGULATION (EU) 2023/988 OF THE EUROPEAN PARLIAMENT AND OF THE 

COUNCIL of 10 May 2023

2）GPSR监管范畴

Non-food products

3）GPSR生效时间

13 December 2024

一、什么是GPSR



Regulation (EU) 2023/988 of the European general product safety

https://eur-lex.europa.eu/legal-
content/EN/TXT/?uri=uriserv%3AOJ.L_.2023.135.01.0001.01.ENG&toc=OJ%3AL%3A20
23%3A135%3ATOC

1、GPSR-法规LINK

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=uriserv%3AOJ.L_.2023.135.01.0001.01.ENG&toc=OJ%3AL%3A2023%3A135%3ATOC


2、GPSR-适用范围（1）

The GPSR will not apply in Great Britain 
(England, Scotland, and Wales). It will, 
however, apply in Northern Ireland, 
under the Northern Ireland Protocol

通用产品安全法规不适用于大不列颠（英格兰、
苏格兰和威尔士）。但是，根据《北爱尔兰议
定书》，该法规适用于北爱尔兰



Most non-food consumer products that are offered for sale in the EU are in scope 
of the GPSR, including used, repaired, and reconditioned products.

• There are some exceptions, which include the following:

① Medicinal products for human or veterinary use 人用或兽医用药品

② Food and beverages 食品和饮料

③ Animal feed 动物饲料

④ Living plants and animals 活体植物和动物

⑤ Animal by-products and derived products 动物副产品和衍生产品

⑥ Plant protection products (for example, pesticides) 植物保护商品（例如：农药）

⑦ Equipment on which consumers ride or travel when that equipment is directly operated by a service provider 
within the context of a transport service provided to consumers, and not operated by the consumers themselves 消
费者乘坐或出行用的设备，前提是该设备由服务提供商在为消费者提供的运输服务范围内直接操作，而不是由消费者本人操作

⑧ Aircraft 飞机

⑨ Antiques 古董

2、GPSR-适用范围（2）



1、欧盟负责人要求

谁需要提供欧盟负责人？

谁可以成为欧盟负责人？

2、制造商信息要求

制造商信息包含什么？

4、外包装贴标要求
如何规范外包装贴标

3、商品安全与警告信息

警示标识和警示语言

二、GPSR对卖家的监管



A Responsible Person can be one of the following:
责任人可以是下列人员之一：

① The manufacturer or brand, if established in the EU 
制造商或品牌（如果在欧盟设立）

② An importer established in the EU
在欧盟设立的进口商

③ An authorized representative established in the EU who is appointed in writing as the Responsible 
Person by the manufacturer or brand
由制造商或品牌书面任命为负责人的在欧盟设立的授权代表

④ A fulfillment service provider established in the EU, if no manufacturer, importer, or authorized 
representative is established in the EU
如果在欧盟没有设立制造商、进口商或授权代表，则需要提供在欧盟设立的履行服务提供商

1.1、欧盟负责人要求



If you have a subsidiary in the EU or already have an EU importer, it may be 
possible to appoint them as the Responsible Person for your products. 

如果您在欧盟有子公司或已经有欧盟进口商，您可以指定他们作为您产品的负责人。

1.2、欧盟本土公司（1）



• If you are a brand owner based in Northern Ireland, you can act as your own 
Responsible Person or appoint another entity based in Northern Ireland or the 
EU as your Responsible Person.

如果您是位于北爱尔兰的品牌所有者，您可以充当自己的负责人，或指定位于北爱尔兰或
欧盟的其他实体作为您的负责人。

1.2、北爱尔兰本土公司（2）



① Collect the product’s EU declaration of conformity (or declaration of performance), and ensure 
that the technical documentation and additional documents demonstrating the conformity of the 
product with EU law can be made available by the manufacturer or brand owner upon request in a 
language understood by the relevant authority
收集产品的欧盟符合性声明（或性能声明），并确保制造商或品牌所有者能够根据要求以相关主管部门理解的语
言提供证明产品符合欧盟法律的技术文档和其他文件

② In some cases, inform authorities of any risk posed by the product
在某些情况下，告知当局产品带来的任何风险

③ Cooperate with market surveillance authorities, including ensuring that the manufacturer or brand 
owner takes the necessary actions to remedy any non-compliance issues with the product
与市场监督机构合作，包括确保制造商或品牌所有者采取必要措施纠正产品的任何不合规问题

④ Check for compliance with the technical documentation, product and manufacturer information, 
instructions, and safety information
检查是否符合技术文档、产品和制造商信息、说明和安全信息

⑤ Provide documented evidence of the checks performed upon request by authorities
提供根据当局要求进行检查的书面证据

1.3、欧盟负责人职责



• Once you or your supplier have appointed a Responsible Person for your products, you 
must label those products with the name and contact information of the Responsible 
Person in one of the EU’s official languages. For the GPSR, this includes the postal 
and electronic address of the Responsible Person. This labeling can be attached to the 
product, its packaging, the parcel, or an accompanying document. Finally, you must 
display the Responsible Person’s name and contact information in online listings.

一旦您或您的供应商为您的产品指定了负责人，您就必须用欧盟官方语言之一在产品标签上标注负责
人的姓名和联系信息。对于 GPSR，这包括负责人的邮政和电子地址。此标签可以贴在产品、包装、
包裹或随附文件上。最后，您必须在在线平台商品中显示负责人的姓名和联系信息。

1.4、制造商合规义务



• To comply with the GPSR, you must label your non-food products with the contact 
information, including the postal and electronic address, of the manufacturer and, if 
applicable, of the importer. Where different, you must also include the postal or 
electronic address of the single contact point at which they can be contacted. This 
labeling can be attached to the product, its packaging, or an accompanying document.
An electronic address can be either an email address or a URL that allows customers to 
contact the Responsible Person.

• 为了遵守 GPSR，您必须在非食品产品上贴上制造商和进口商（如适用）的联系信息，包括邮政和电
子地址。如果不同，您还必须提供可以联系到他们的单一联系点的邮政或电子地址。此标签可以贴
在产品、包装或随附文件上。
电子地址可以是电子邮件地址，也可以是允许客户联系负责人的 URL

2、制造商信息要求



• 除了必须展示符合适用的欧盟商
品安全和合规法律要求的贴标和
标记信息外，还应该展示警告和
安全信息，并确保这些信息都使
用销售国家/地区的语言。

备注：标签示例来源于公开网站

3、商品安全与警告信息



• 商品标签应该包括：

① 欧盟负责人的联系信息（名称，邮政地址，电子邮件地址
/URL）的标签

② 制造商和进口商（如适用）的邮政地址和电子地址(电子邮箱
/URL)，以及可以联系他们的单点联系人的邮政

③ 地址或电子邮件地址/URL（如果与上述地址不同）

④ 警告和安全信息（使用销售国家/地区语言）

⑤ 类型、批次或序列号或其他元素的标签，以便识别商品

4、贴标要求



下架

1、产品下架

大部分平台会应欧盟政府要

求下架不合规产品，严重违

规的商家会冻结款项或其他

更严厉的处罚

销毁

2、海关扣货

货物在过海关时需要提供产

品合规DOC等证明，如商

品不符合进口国要求可能会

返回或扣留

罚款

3、稽查罚金

政府监管部门就不合规的产

品会抽检，产生的检测费用

以及罚金皆由卖家承担

禁售

4、产品召回

产品有严重违规或严重危害

消费者生命安全等情况必须

按照欧盟产品召回流程实施

召回

三、GPSR不合规风险



l不同平台的风险管控要求不同，中国制造网平台监管措施请参考官方指引

l以下为非中国制造网平台对卖家监管的参考：

1、不合规风险：平台下架产品



2、不合规风险：海关扣货销毁



3.1、不合规风险：欧盟稽查案件



3.2、不合规风险：欧盟稽查罚款



• https://ec.europa.eu/safety-gate-
alerts/screen/webReport/alertDetail/10013082?lang=en%3FpreviousPageFragment%3Dr
ecentAlerts

4、产品召回店铺禁售

https://ec.europa.eu/safety-gate-alerts/screen/webReport/alertDetail/10013082?lang=en%3FpreviousPageFragment%3DrecentAlerts


1、欧盟负责人

1）在平台店铺上做登

记

2）印刷在产品外包装

标签上

2、制造商信息

1）在平台店铺上做登

记

2）印刷在产品外包装

标签上

3、商品安全与警告

1）印刷在产品说明书

上，使用目的国要求的

语言

2）印刷在产品外包装

标签上

4、外包装贴标

1）上述3项内容需要印

刷在产品外包装标签上

2）外包装标签内容上

同时需要印刷检测认证

logo标识、环保合规

logo标识等

四、卖家GPSR合规应用



• 欧盟玩具安全指令2009/48/EC第（30）：为了进一步促进玩具的安全使用条件，有必要补
充玩具应附带的警告规定。为了防止滥用警告来规避适用的安全要求，特别是在警告说明
玩具不适合 36 个月以下儿童的情况下，玩具的警告如果与玩具的预期用途相冲突，则不
得使用。

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=celex:32009L0048

儿童玩具警告标识（欧盟要求）

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/EN/TXT/?uri=celex:32009L0048


    根据法规要求，对于供应给3岁以上但6岁以下儿童使用的任何玩具或游戏物品，如果其中包含小
部件，必须在包装上明确展示以下警告声明：

适用于3至6岁且含小部件警告标识



l根据法规要求，玩具或供儿童使用的电动产品应在产品本体及包装上载明以下信息：

1)【预防性说明】

    ①在产品上应有以下声明：CAUTION一ELECTRICTOY

    ②在产品包装主要展示面板的右上角应附有以下声明：

CAUTION-ELECTRIC TOY: Not recommended for children under __years of age. As with all 
electric products, precautions should be observed during handling and use to prevent 
electric shock.

2)注意：

    ①以上空白处的年龄限制信息由制造商自行填写，但含有加热元件的玩具不得推荐给8岁以下儿童。

    ②- 如果其他电动产品不被视为"玩具"，但打算供儿童使用，则术语ELECTRICTOY可以被替代成
ELECTRICALLY OPERATED PRODUCT。

电动玩具或产品标签



儿童功能性玩具警告语参考(来源于公开网站）



儿童化学玩具警告语参考(来源于公开网站）



整体贴标要求（儿童玩具为例）



• Safety Gate: the EU rapid alert system for dangerous 
non-food products

https://ec.europa.eu/safety-gate-
alerts/screen/webReport/alertDetail/10013220?lang=en%3FpreviousPag
eFragment%3DrecentAlerts

欧盟危险非食品产品快速预警系统

https://ec.europa.eu/safety-gate-alerts/screen/webReport/alertDetail/10013220?lang=en%3FpreviousPageFragment%3DrecentAlerts





整体贴标示例（1）



整体贴标示例（2）





整体贴标示例（4）



整体贴标示例（5）


